
Tirsdag den 20. maj 1997 (F 61) 7357 

Afstemning 

Forslag om motiveret dagsorden nr. D 107 af 
Steen Gade (SF), Martin Glerup (S), Hanne 
Severinsen (V), Niels Jørgen Langkilde (KF), 
Jørgen Estrup (RV), Bent Hindrup Andersen 
(EL) og Sonja Albrink (CD) (se forrige møde) 
vedtoges med 112 stemmer (S, V, KF, SF, RV, EL 
og CD) mod 5 (FP og DF). 

Hermed sluttede forespørgslen. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
4) Tredje behandling af lovforslag nr. L 193: 
Forslag til lov om ændring af lov om Dan- 
marks Forskningsråd og offentlige forsknings- 
udvalg og ændring af lov om Forskningspoli- 
tisk Råd og forskningsråd og om ophævelse af 
lov om forskningsråd. 
Af forskningsministeren (Jytte Hilden). 
(Fremsat 12/3 97. Første behandling 1/4 97. 
Betænkning 7/5 97. Anden behandling 13/5 97). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget vedtoges enstemmigt med 116 
stemmer. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsministe- 

. ren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
5) Tredje behandling af lovforslag nr. L 192: 
Forslag til lov om indgåelse af protokol om 
ændring af dobbeltbeskatningsoverens- 
komsten mellem Danmark og Det Forenede 
Kongerige Storbritannien og Nordirland. 
Af skatteministeren (Carsten Koch). 
(Fremsat 12/3 97. Første behandling 19/3 97. 
Betænkning 30/4 97. Anden behandling 16/5 
97). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget vedtoges med 65 stemmer (S, SF, 
RV, EL og CD) mod 55 (V, KF, FP og DF). 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsministe- 
ren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
6) Tredje behandling af lovforslag nr. L 211: 
Forslag til lov om ændring af dobbeltbeskat- 
ningsoverenskomst mellem Kongeriget 
Danmark og Det Schweiziske Forbund. 
Af skatteministeren (Carsten Koch). 
(Fremsat 2/4 97. Første behandling 10/4 97. 
Betænkning 7/5 97. Anden behandling 16/5 97). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget vedtoges enstemmigt med 121 
stemmer. 
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Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsministe- 
ren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
7) Tredje behandling af lovforslag nr. L 207: 
Forslag til lov om ændring af skattekontrol- 
loven. (Ændret selvangivelsesfrist og ændret 
skattekontrollovstillæg for selvangivelser, der 
afleveres for sent). 
Af Jes Lunde (SF) og Steen Gade (SF). 
(Fremsat 20/3 97. Første behandling 10/4 97. 
Betænkning 30/4 97. Anden behandling 16/5 
97). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget vedtoges enstemmigt med 119 
stemmer. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsministe- 
ren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
8) Tredje behandling af lovforslag nr. L 183: 
Forslag til lov om ændring af lov om offentlige 
arkiver m.v. (Yderligere åbenhed i arkiv- 
adgang m.v.). 
Af kulturministeren (Ebbe Lundgaard). 
(Fremsat 12/3 97. Første behandling 20/3 97. 
Betænkning 7/5 97. Anden behandling 15/5 97. 
Tillægsbetænkning 16/5 97). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Kulturministeren (Ebbe Lundgaard): 
Jeg skal takke for den brede tilslutning til rege- 
ringens forslag om yderligere åbenhed i 
arkivadgangen. 

Jeg har noteret mig, at SF i betænkningen har 
peget på spørgsmålet om de offentligt ejede sel- 
skaber. SF mener, at disse selskaber som en 
selvfølge skal være arkivpligtige, og mener end- 
videre, at jeg her ved tredjebehandlingen skal 
love at ville undersøge disse selskaber. 

Jeg tror, jeg i første omgang vil indskrænke 
mig til at henvise til de svar, som jeg har givet 
på spørgsmål om disse forhold, og forvisse SF 
om, at jeg er meget opmærksom på disse pro- 
blemstillinger, og at jeg ikke -  heller ikke i den- 
ne sag -  vil glemme ansvaret for eftertiden. 

Viljen til åbenhed er til stede, og jeg vil godt 
sige, at kun meget gode og alment forståelige 
grunde kan friholde selskaberne for arkivpligt. 
Det vil jeg gerne gøre til mine ord, som de står i 
tillægsbetænkningen. 

Men jeg vil også sige, at det beror på en kon- 
kret vurdering i forhold til arkivlovens formål, 
om sådanne selskaber skal omfattes af loven. 
Statens arkiver følger udviklingen på området 
og vil rapportere til ministeren, såfremt der 
viser sig grund til at bruge den bemyndigelse, 
som findes i lovens § 8 til at udstede bekendtgø- 
relser om eventuel arkivpligt på dette område. 

Margrete Auken (SF): 
Jeg vil gerne benytte lejligheden til at takke 
ministeren for denne forsikring. Når vi har dre- 
vet det så langt, skyldes det jo altså, at de svar, 
jeg har fået, alligevel er havnet tilbage i offent- 
lighedslovens mos -  for det er noget mos i 
offentlighedsloven, når det drejer sig om at få 
styr på de dér selskaber. 

Jeg forstår altså ministeren sådan, at selvføl- 
gelig kan der være selskaber, der er så dybt lige- 
gyldige for eftertiden, at det ville være idiotisk 
at begynde at pålægge dem en arkivpligt, som 
sikrer, at vi kan få styr på dem siden hen. Men 
det må være en vurdering, hvor man siger, at 
her er der ingen grund til det, det her er uden 
historisk interesse. 

Derimod må man sige om alle de selskaber, 
som vitterlig forvalter meget store summer af 
vores penge og foretager vidtrækkende beslut- 
ninger for vores land, at det er en selvfølge, at 
de i det mindste skal ind under arkivloven. 


